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 Protokół nr XXVI/2021 

przebiegu XXVI sesji Rady Powiatu w Śremie, 

przeprowadzonej w trybie zdalnym w piątek 26 lutego 2021 r. 

  

Obrady rozpoczęto o godz. 13.00. 

W sesji udział wzięło 17 Radnych.  

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

W obradach uczestniczyła również:  

1. Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak.  

2. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik. 

 

Zaproszenie na sesję stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski otworzył obrady XXVI sesji Rady Powiatu  

w Śremie. Powiedział, że na podstawie art. 32 ust. 2, pkt 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku  

o samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2020 r. poz. 920), w związku z art.15zzx ust.1 i 2 ustawy  

z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi 

sytuacji kryzysowych ( Dz. U. z 2020 r. poz. 1842 ze zm.),  przeprowadzimy w trybie zdalnym 

sesje. 

 

Poinformował zgromadzonych, że obrady sesji Rady Powiatu są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz oraz dźwięk a podstawą prawną tej rejestracji jest art. 6 ust. 

1 lit. c rozporządzenia ogólnego o ochronie danych osobowych. Zgodnie z którym przetwarzanie 

jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego wskazanego w art. 15 ust. 1a ustawy o 

samorządzie powiatowym. 

  

Na podstawie listy obecności stwierdził (każdy Radny potwierdził swoją obecności wciskając 

przycisk kworum w systemie eSesja - radni Emil Majsner i Hieronim Bartkowiak nie potwierdzili 

swojej obecności), że w sesji uczestniczy 15 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 17 osób stanowi quorum i Rada jest władna podejmować prawomocne uchwały.  

 

Przewodniczący zgłosił wniosek Zarządu Powiatu o rozszerzenie porządku obrad o punkt 

dotyczący podjęcia uchwały w sprawie udzielenia gminie Śrem pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej , który stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie wprowadzenie wymienionego punktu do porządku 

obrad. Rada powiatu jednogłośnie (15 głosów za) rozszerzyła porządek sesji o ww. punkt.  

 

Po zmianie porządek przedstawia się następująco: 

 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z XXV sesji. 

3. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady Powiatu. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji w 

Śremie z działalności i informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz 

określenia przez Radę Powiatu w Śremie zagrożeń bezpieczeństwa o porządku 

publicznego istotnych dla wspólnoty samorządowej. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na działalność Warsztatu Terapii 

Zajęciowej w Śremie w 2021 roku w części nieobjętej finansowaniem z Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie powiatu śremskiego na 2021 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Gminie Śrem pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie złożenia wniosku do Ministra Obrony Narodowej o 

zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w II Liceum 

Ogólnokształcącym w Zespole Szkół Technicznych im. Hipolita Cegielskiego w Śremie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia "Powiatowego programu opieki nad zabytkami 

powiatu śremskiego na lata 2021-2024". 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2021 rok. 

12. Interpelacje i zapytania Radnych. 

13. Wnioski i oświadczenia radnych. 

14. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

Radny Emil Majsner dołączył do zdalnego posiedzenia. 

Ad 2. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi do protokołu  

z XXV posiedzenia Rady Powiatu? 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w wyniku którego Protokół XXV sesji z 

dnia 29.01.2021 r. został przyjęty przez Radę Powiatu (16 głosów za).  

 

Ad 3.  
Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik (wideokonferencja) poinformowała, że sprawozdanie 

Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady Powiatu dotyczące sesji z dnia 29.01.2021 r. stanowiące 

załącznik nr 4 do protokołu nie wymaga uzupełnienia. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają pytania do sprawozdawcy?  

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 4. 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) odczytał uzupełnienie sprawozdania z 

działalności Zarządu Powiatu w Śremie. Sprawozdanie z uzupełnieniem stanowi załącznik nr 5 

do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają pytania do 

sprawozdawcy? 

 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 5.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego przyjęcia przedstawionego przez Komendanta Powiatowego Policji w Śremie 

sprawozdania z działalności i informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz 
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określenia przez Radę Powiatu zagrożeń bezpieczeństwa i porządku publicznego istotnych dla 

wspólnoty samorządowej. 

Poinformował, że sprawozdanie było omówione na wczorajszym posiedzeniu Komisji przez 

Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji w Śremie pana Konrada Bartłomiejczaka, więc 

otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) podziękował panu komendantowi w imieniu 

Zarządu Powiatu za przedstawienie sprawozdania z działalności. Ponadto skierował słowa 

podziękowania do komendanta, policjantów oraz pracowników cywilnych garnizonu śremskiego 

za zabezpieczenie porządku i bezpieczeństwa mieszkańców powiatu śremskiego. 

 

Przewodniczący Rady w imieniu rady i mieszkańców powiatu również podziękował panu 

komendantowi za pracę.  

 

Radni nie zgłosili więcej głosów. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie komisji stałych i Klubów. (Opinie 

komisji i klubów do wszystkich podejmowanych uchwał stanowią załącznik nr 6 do protokołu). 

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Przestrzegania Prawa zaopiniowała pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XXIV/205/2021 w sprawie przyjęcia przedstawionego przez Komendanta 

Powiatowego Policji w Śremie sprawozdania z działalności i informacji o stanie porządku i 

bezpieczeństwa publicznego oraz określenia przez Radę Powiatu zagrożeń bezpieczeństwa i 

porządku publicznego istotnych dla wspólnoty samorządowej została podjęta przez Radę Powiatu 

jednogłośnie (16 głosów za) i stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad 6.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie udzielenia dotacji na działalność Warsztatu Terapii 

Zajęciowej w Śremie w 2021 roku w części nieobjętej finansowaniem z Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

Powiedział, że uchwała była przedstawiona na wczorajszym posiedzeniu Komisji Budżetu przez 

panią Dominikę Fornalik Sekretarz Powiatu, więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Przestrzegania Prawa zaopiniowała pozytywnie 

projekt uchwały. 
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Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XXVI/206/2021 w sprawie udzielenia dotacji na działalność Warsztatu Terapii 

Zajęciowej w Śremie w 2021 roku w części nieobjętej finansowaniem z Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych została podjęta przez Radę Powiatu jednogłośnie (16 

głosów za) i stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Radny Hieronim Bartkowiak dołączył do zdalnego posiedzenia. 

 

Ad 7.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy 

aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu śremskiego na 2021 rok. 

Pani Izabela Ratajczak (wideokonferencja) Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa 

Powiatowego w Śremie poinformowała, że Wojewódzki Sąd Administracyjny w Poznaniu 

przesłał wyrok wraz z uzasadnieniem na złożoną przez Wielkopolską Okręgową Izbę Aptekarską 

skargę na uchwałę Rady Powiatu w Śremie nr XIX/162/2020 w sprawie ustalenia rozkładu godzin 

pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu śremskiego na 2020 r. Kierownik 

poinformowała, że sąd oddalił skargę następnie odczytała uzasadnienie wyroku (pismo w sprawie 

OI.0751.2.2020). 

 

Przewodniczący  otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony Środowiska zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XXVI/207/2021 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy 

aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu śremskiego na 2021 rok została podjęta przez Radę 

Powiatu (16 głosów za, 1 wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
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Ad 8.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Gminie Śrem pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej. Pani Izabela Ratajczak (wideokonferencja) Kierownik Referatu Spraw 

Obywatelskich Starostwa Powiatowego w Śremie o przedstawiła projekt uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XXVI/208/2021 w sprawie udzielenia Gminie Śrem pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej (pomoc na działalność bieżącą schroniska dla bezdomnych zwierząt w Gaju) 

została podjęta przez Radę Powiatu (16 głosów za, 1 wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 10 

do protokołu.  

 

Ad 9.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie złożenia wniosku do Ministra Obrony Narodowej o 

zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w II Liceum Ogólnokształcącym w 

Zespole Szkół Technicznych im. Hipolita Cegielskiego w Śremie. Powiedział, że uchwała była 

przedstawiona na wczorajszym posiedzeniu Komisji Oświaty przez panią Wioletę Jastrząbek 

Naczelnika Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu Starostwa Powiatowego w  

Śremie, więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  

 

Radny Wojciech Świdurski (wideokonferencja) podziękował Dyrektor Zespołu Szkół 

Technicznych  w Śremie za podjęcie takiej inicjatywy, która w znaczący sposób poszerzy ofertę 

edukacyjną szkoły. Będą mogli z niej skorzystać absolwenci szkół podstawowych naszego 

powiatu. Ponadto zwiększy się atrakcyjność tej szkoły na rynku oświatowym i przyczyni się do 

pozyskania absolwentów szkół z powiatów ościennych.  

 

Radni nie zgłosili więcej głosów. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Oświaty, Kultury Sportu i Rekreacji zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XXVI/209/2021 w sprawie złożenia wniosku do Ministra Obrony Narodowej o 

zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w II Liceum Ogólnokształcącym w 

Zespole Szkół Technicznych im. Hipolita Cegielskiego w Śremie została podjęta przez Radę 

Powiatu (16 głosów za, radny Hieronim Bartkowiak nie oddał głosu z uwagi na problemy 

techniczne) i stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
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Ad 10.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia "Powiatowego programu opieki nad 

zabytkami powiatu śremskiego na lata 2021-2024". Powiedział, że uchwała była przedstawiona na 

wczorajszym posiedzeniu Komisji Oświaty przez panią Wioletę Jastrząbek Naczelnika Wydziału 

Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu Starostwa Powiatowego w  Śremie, więc otworzył 

dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  

 

Radna Elżbieta Michalska (wideokonferencja) powiedziała, że chciałaby wszystkim polecić 

lekturę tego opracowania, które zostało przygotowane w sposób analityczny i bardzo dobrze się je 

czyta. Złożyła podziękowania dla zespołu Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu, 

który opracował ten materiał.  

 

Radni nie zgłosili więcej głosów. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Oświaty, Kultury Sportu i Rekreacji zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XXVI/210/2021 w sprawie przyjęcia "Powiatowego programu opieki nad zabytkami 

powiatu śremskiego na lata 2021-2024" została podjęta przez Radę Powiatu jednogłośnie  

(17 głosów za) i stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Ad 11.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2021. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji, więc 

poprosił o przedstawienie autopoprawek. 

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak (wideokonferencja) omówiła autopoprawki, które 

stanowią załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie komisji stałych i Klubów.  

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Przestrzegania Prawa zaopiniowała pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  
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Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XXVI/211/2021 zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2021 została podjęta przez 

Radę Powiatu (15 głosów za, 1 wstrzymujący się, radny Hieronim Bartkowiak nie oddał głosu z 

uwagi na problemy techniczne) i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad 12. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają interpelacje lub 

zapytania?  

 

Radny Wojciech Świdurski (wideokonferencja) powiedział, że złoży interpelację w sprawie 

punktu krwiodawstwa mieszczącego się w śremskim szpitalu. Wyjaśnił, że punkt krwiodawstwa 

nie podlega administracyjnie szpitalowi tylko jest to oddział Wojewódzkiej Stacji Krwiodawstwa i 

Krwiolecznictwa w Poznaniu. Powiedział, że problem stanowi możliwość oddania krwi, ponieważ 

ludzie przychodzą i czekają w kolejce po kilka godzin po czym okazuje się, że chętnych do 

oddania krwi jest więcej niż w danym dniu można przyjąć. Ludzie tracą czas i dzień pracy. 

Dlatego rozwiązaniem problemu byłoby wprowadzenie rejestracji internetowej lub telefonicznej, 

co pozwoliłoby mieć pewność, że ludzie zostaną obsłużeni. Dodał, że swoją interpelację złoży na 

piśmie w dniu 02.03.2021 r. 

 

Radny Emil Majsner (wideokonferencja) podziękował panu Przewodniczącemu i pracownikom 

Biura Rady za pracę, którą wykonują. Dodał, że odpowiedzi na interpelacje zawsze są bardzo 

dobrze zrobione i otrzymuje je w ustawowym terminie 14 dni czasami zdarza się, że wcześniej.  

Dodał, że przyłącza się do podziękowań za opracowanie "Powiatowego programu opieki nad 

zabytkami powiatu śremskiego na lata 2021-2024". Zabrakło mu tylko planu finansowego na ten i 

kolejne lata. Dlatego chciałby wiedzieć czy taki plan został opracowany oraz które zabytki z 

naszego powiatu zostaną objęte pomocą finansową. Dodał, że w dniu dzisiejszym mija rocznica 

powstania hymnu narodowego. Jest to też informacja w kontekście Dworku w Manieczkach, 

wobec którego nie zapadły żadne wiążące decyzje. Ludzie, którzy byli zaangażowani w 

przywrócenie należnego miejsca tego dworku i pamięci Józefa Wybickiego cały czas działają. 

Kolejnym tematem jest sprawa połączeń autobusowych. Radny zapytał jak wygląda ta sprawa po 

stronie naszego powiatu – co będzie dalej z autobusami. Ponadto dodał, że nie uzyskał odpowiedzi 

na komisji dot. podziału środków z promocji zdrowia. Przeznaczonych zostało 40 tys. zł natomiast 

na BIP widoczna jest informacja o rozdysponowaniu 20 tys. zł  Stąd pytanie kiedy i w jaki sposób  

zostanie rozdysponowanych pozostałe 20 tys. zł  Kolejnym tematem jest kolejna karetka 

pogotowia dla naszego powiatu, ponieważ różnych zdarzeń jest bardzo dużo i przydałby się 

dodatkowy ambulans.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) powiedział, że powiat jest objęty programem 

postępowania ostrożnościowego, którego musi przestrzegać w związku z tym na zabytki w tym 

roku zostało zaplanowanych ok. 70 tys. zł i cały czas spływają wnioski więc na ten moment nie 

wiadomo kto otrzyma takie dofinansowanie. W ubiegłej kadencji na zabytki były przeznaczane 

bardzo duże kwoty sięgające nawet 800 tys. zł rocznie tylko dlatego, że wiadomym było iż powiat 

zostanie objęty programem i nie będzie można wydatkować takich wysokich kwot na ten cel.  

Jeżeli chodzi o połączenia autobusowe to są one realizowane przez gminy. Ponadto w powiatach 

gdzie PKS zakończył swoją działalność przewozy są organizowane przez podmioty prywatne. 

Więc nie powinno być z tym problemu. Kolejne pytania pana Radnego dotyczące promocji 

zdrowia zapewne są podyktowane klubem sportowym „Warta Śrem”, jednak starosta już 
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wypowiedział się na ten temat i podjęte decyzje będą jednoznaczne. Te środki, które zostały 

przekazane powinny zostać w całości rozdysponowane. Widoczna jest kwota 20 tys. zł, ponieważ 

kolejne 20 tys. zł zostanie rozdysponowane w dwóch grantach. Jeżeli chodzi o karetkę pogotowia 

to zapewne każda ilość nie byłaby wystarczająca. W ubiegłej kadencji dzięki wspólnym 

działaniom z Przewodniczącym Klubu Radnych PiS karetkę, użytkowaną w Książu Wlkp. udało 

się przesunąć do Śremu. Jednak to Wojewoda Wielkopolski decyduje gdzie i ile karetek będzie. 

 

Wioleta Jastrząbęk Naczelnik Wydziału OK (wideokonferencja) powiedziała, że odpowiedzi na 

pytanie radnego Emila Majsnera dot. planów inwestycyjnych w zakresie zabytków są zawarte w 

przyjętym przez wysoką Radę programie ochrony zabytków. Na str. 52 jest informacja o 

zadaniach inwestycyjnych zaplanowanych przez powiat w zakresie zabytków, które są własnością 

powiatu śremskiego. Ponadto wykaz kwot, które zostały przeznaczone na ochronę zabytków w 

formie dotacji znajduje się również w tym programie (od str. 52). Wszystkie kwoty, które były 

wydatkowane na ochronę zabytków w latach poprzednich są ujęte w uchwałach Rady Powiatu i 

umieszczone w BIP. Naczelnik dodała, że może przygotować zbiorczą informację jeżeli będzie 

taka potrzeba. Na ten rok zaplanowano kwotę 70.662 zł i na chwilę obecną nie wiadomo ilu 

wnioskodawców o dotację wystąpi, ponieważ wnioski nadal spływają, a termin składania 

wniosków upływa z końcem lutego br. Jeżeli chodzi o bieżący plan wsparcia zabytków, które są 

własnością powiatu to został on przyjęty na sesji w dniu 18 grudnia 2020 r. wraz z 

autopoprawkami.  

 

Radny Emil Majsner (wideokonferencja) podziękował, za udzielone odpowiedzi. Dodał, że 

zgadza się z panią Naczelnik. Powiedział, że materiał jest dobrze opracowany tylko myślał, że w 

planie zostaną ujęte punkty wskazujące, że mamy budynki w złym stanie technicznym i w 

kolejnych latach będą konserwowane. W opracowaniu na 52  str. jest to ujęte w bardzo ogólny 

sposób. Radnemu brakuje precyzyjnych informacji.  

Ponadto podziękował panu Staroście za udzielenie precyzyjnych odpowiedzi dot. promocji 

zdrowia i rozdysponowanie kwoty 20 tys. zł. Dodatkowo wyjaśnił, że on nigdy nie wskazywał na 

klub sportowy „Warta Śrem” . Ten klub sportowy jest tak samo istotny dla powiatu jak wszystkie 

inne kluby (w tym roku obchodzi 100 jubileusz powstania). Radny dodał, że będzie obserwował w 

jaki sposób te kwoty zostaną rozdysponowane.  

Radny powiedział, że Zespół Szkół Technicznych w Śremie koncentruje się na kierunkach 

mundurowych. Jednak brakuje zarówno na terenie naszego powiatu jak i całego kraju ludzi 

posiadających umiejętności techniczne. Dlatego trzeba coś zrobić z tym tematem, ponieważ za 

chwilę będziemy mieć dyrektorów i ludzi mundurowych, nie będzie komu pracować. Dlatego 

istotne jest aby myśleć również o zawodach technicznych.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) powiedział, że kierunki w szkołach są 

rozszerzane o te zawody na które jest zapotrzebowanie. Dodał, że zgadza się z Radnym, że klub 

sportowy „Warta Śrem” jest bardzo istotnym klubem. Ponadto wyjaśnił, że do końca obecnej 

kadencji będą podawane ogólne kwoty jakie zaplanowano na zabytki. 

 

Wioleta Jastrząbęk Naczelnik Wydziału OK (wideokonferencja) powiedziała, że chce 

wszystkim wyjaśnić iż Zespół Szkół Technicznych w Śremie planuje uruchomić klasę wojskową 

tylko na poziomie jednego oddziału w liceum ogólnokształcącym 4-letnim. W związku z tym te, 

które są oddziałami mundurowymi do tej pory to jest forma innowacji i nie kłóci się to z 

kształceniem w zakresie technikum w tej szkole. Poza tym w Wielkopolsce jest duży nacisk na to 

żeby kształcić technicznie. Mamy też na terenie naszego powiatu szkoły np. Zespół Szkół 

Politechnicznych w Śremie, który ma wyłącznie kształcenie zawodowe na poziomie techników i 

branżowych, Zespół Szkół Ekonomicznych (może nie jest to fach związany typowo z 

czynnościami technicznymi, ale nadawany jest im tytuł technika) posiada ekonomistów i 

informatyków ponadto Zespół Szkół Rolniczych. Zapewne wszystkie te szkoły chciałyby zostać 

wskazane, że kształcą na poziomie technikum.  Dlatego bardzo istotne jest, aby to wyjaśnić.  



 9  

 

Radni nie zgłosili więcej interpelacji i zapytań. 

 

Ad 13. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają wnioski lub 

oświadczenia. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski powiedział, że na ostatniej sesji zabrał głos odnośnie 

planowanej przez firmę Capchem inwestycji na terenie naszego powiatu. Zwrócił się wówczas do 

wszystkich radnych z prośbą o poparcie działań pana Starosty. Przewodniczący wyjaśnił, że wraca 

do tego tematu, ponieważ po poprzedniej sesji powstał hejt na jego osobie i na osobie Starosty. 

Zgodnie z prawem budowlanym to Starosta wydaje decyzje pozwolenia na budowę, a nie Rada 

Powiatu. Oczywiście, że każdy Radny może zabrać głos w tej sprawie. On również wypowiedział 

się na poprzedniej sesji w tej sprawie i wyraził nadzieję, że cała Rada Powiatu akceptuje podjętą 

decyzję jednocześnie poprosił aby radny, który się z tą decyzją nie zgadza zabrał głos - nikt z 

Radnych nie zabrał głosu. Tylko Radny Tomasz Klaczyński powiedział, że w pełni popiera 

decyzję pana Starosty. Przewodniczący podkreślił, że zawsze będzie dbał o działanie zgodne  

z prawem i dobrą opinię i poszanowanie Radnych. Dodał, że otrzymał list od firmy Capchem  

z propozycją dla Radnych jednak uznał, że to nie jest kompetencja Rady Powiatu i odpowiedział, 

że Rada się tą sprawą nie zajmuje. 

 

Radni nie zgłosili w tym punkcie więcej wniosków i informacji. 

 

Ad 14. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poinformował, że najbliższe posiedzenia komisji 

odbędą się 25 marca natomiast sesja jest zaplanowana na 26 marca. 

 

Ad 15. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski podziękował za udział w obradach i zamknął XXVI 

sesję Rady Powiatu w Śremie o godzinie 1356. 
 

 

Protokołowała: 

Elżbieta Lewandowska – Jaśniak  


